
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUICOVASNA

P R O C E S - V E R B A L   n r.  25/2023

Încheiat  astăzi,  26  octombrie  2023,  orele  1400,  cu  ocazia  ȘEDINŢEI
ORDINARE, a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt  prezenţi  14  consilieri  în  sala  de  ședințe,  prin  mediul  online
participă dl consilier dr. Enea Nicolae. 

Participă la şedinţă: viceprimarul orașului, dl Jeszenovics Robert Karoly,
secretar  general,  Vasilica  Enea,  director  S.C.  Gos Trans  Com S.R.L.,  dl  Csikos
Tibor Zoltán, directorul direcției de Asistență Socială, d-na Sîntoiu Angela Cornelia,
directorul  Direcției  Economice,  dl  Bagoly  Zsolt  Lajos,  inspector  administrarea
domeniului  public și  privat,  d-na Varga Mónica Anamária  și  inspector  în cadrul
biroului de gospodărire comunală, dl Kopacz Levente Benedek. Dl Primar Gyerő
József întârzie.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  ORDINARĂ  prin  Dispoziția
primarului nr.    634/2023, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin afişare la
sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail la data
de 20 octombrie 2023.

Dl Viceprimar urează bun venit tuturor consilierilor care participă la şedinţa
ordinară a consiliului local din luna octombrie 2023, care se desfășoară în sala de
ședințe a Consiliului local al orașului Covasna.

Președinte  de  ședință  pentru  luna  octombrie  a  fost  ales  dl  consilier
Jeszenovics Albert  în ședința extraordinară din 12 octombrie 2023.

Dl președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 

1. Proiect de hotărâre cu privire la rectificarea bugetului de venituri și
cheltuieli la S.C. Gos Trans Com S.R.L. pe anul 2023.

privind  includerea  unor suprafeţe, păşuni împădurite, aflată în proprietatea
privată a Oraşului Covasna,  în fondul forestier naţional şi aprobarea
întocmirii unui amenajament silvic
privind  includerea  unor suprafeţe, păşuni împădurite, aflată în proprietatea
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privată a Oraşului Covasna,  în fondul forestier naţional şi aprobarea
întocmirii unui amenajament silvic
vv privind  includerea  unor suprafeţe, păşuni împădurite, aflată în 

proprietatea
privată a Oraşului Covasna,  în fondul forestier naţional şi aprobarea
întocmirii unui amenajament silvic
privind  includerea  unor suprafeţe, păşuni împădurite, aflată în proprietatea
privată a Oraşului Covasna,  în fondul forestier naţional şi aprobarea
întocmirii unui amenajament silvic
           4. Proiect de hotărâre privind  includerea  unor suprafeţe, păşuni 

împădurite, aflată în proprietatea
privată a Oraşului Covasna,  în fondul forestier naţional şi aprobarea
întocmirii unui amenajam            
 2. Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  rectificarea  bugetului  local  al

orașului Covasna pe anul 2023.
  3.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  execuției  bugetare  pe

30.09.2023.
4. Proiect de hotărâre privind repartizarea locuinței din fondul locativ

de stat situată în orașul Covasna, str. Gara Mare nr. 10. 
5.  Proiect  de hotărâre cu privire la aprobarea vânzării,  fără licitație

publică,  a  unui  teren  de  978  mp  proprietate  privată  a  Orașului  Covasna,
concesionat de către Cojan Gheorghe. 

6. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea angajării de muncitori
zilieri în anul 2024.

7. Diverse.

Se supune la  vot  ordinea  de zi,  care  se  aprobă cu  15 voturi  „pentru”–
unanimitate.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli la S.C. Gos Trans
Com S.R.L. pe anul 2023.

Dl Csikos prezintă pe scurt proiectul propus spre aprobare și arată că față de
prevederile proiectate la începutul anului pentru trimestrul III societatea a încasat o
sumă de 196 mii lei în plus. Această diferență se datorează și majorării tarifului de
colectare  a  deșeurilor,  care  nu  a  fost  calculată  la  începutul  anului.  Solicită
rectificarea  bugetului  societății  cu  această  sumă,  care  va  fi  necesară  pentru
cheltuielile arătate în anexe.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
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Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Gazda: această sumă o să vă ajungă să acoperiți cheltuielile?
Dl Csikos: Da.

Nefiind  alte  discuţii  se  supune la  vot  proiectul  de  hotărâre  modificat,  pe
articole și pe ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 153/2023
Privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli la 

S.C. Gos – Trans – Com S.R.L., pe anul 2023

Înainte  de părăsirea ședinței  dl  Csikos  aduce  la  cunoștința  celor  prezenți
faptul  că  pentru  anul  viitor  se  preconizează  majorarea  tarifelor  pentru  ridicarea
deșeurilor, pentru că s-a majorat contribuția la economia circulară și se va majora și
tariful de depozitare. Acum purtăm discuții, o să revin cu informații.

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la rectificarea bugetului local al orașului Covasna pe anul 2023.

Dl Bagoly prezintă raportul de specialitate.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții:  Dl  Neagovici:  se  interesează  dacă  în  suma de 110.000 lei  este
inclus și majorarea de 5% pentru personalul medical.

Dl Bagoly:  nu,  suma respectivă  trebuie  să  vină prin virament  din partea
Direcției de Sănătate Publică.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 154/2023
cu privire la rectificarea bugetului general al orașului Covasna pe anul 2023

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind aprobarea execuției bugetare pe 30.09.2023.

Dl Bagoly prezintă raportul de specialitate.
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Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 155/2023
privind aprobarea execuţiei bugetare pe 30.09.2023

Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  repartizarea  locuinței  din  fondul  locativ  de  stat  situată  în  orașul
Covasna, str. Gara Mare nr. 10.

Dna Sîntoiu  detaliază raportul  de specialitate  și  arată  că după ședința  de
analizare a dosarelor depuse o doamnă a formulat contestație. 

Comisia  pentru  învăţământ, cultură,  sănătate, protecţia  socială, sport și
tineret

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Ferencz, membru în comisia de evaluare a dosarelor arată că
toate dosarele depuse au fost analizate și punctate conform regulamentului aprobat
de  consiliul  local.  Singurul  dosar  complet  a  fost  a  familiei  la  care  se  propune
repartizarea locuinței. Contestația depusă este nefondată.

Dna Secretar: ținând cont de faptul că nu există o comisie de analizare a
contestațiilor, propun să formulăm un articol prin care respingem contestația depusă.
Articolul va avea următorul cuprins: 

„ Art. 4 – Se respinge contestația dnei Conran Raluca, înregistrată la Primăria
orașului  Covasna  sub  nr.  17.333  din  data  de  18.10.2023,   având  în  vedere  că
documentația care însoțește cererea pentru repartizarea locuinţelor din fondul locativ de
stat,  depusă la Registratura Primăriei  orașului  Covasna nu conține toate documentele
solicitate, conform prevederilor Anexei nr. 2 la HCL nr. 124 din 31 AUGUST 2023, și
solicitată prin Adresa nr. 15359/13.09.2023.”

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă
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HOTĂRÂREA NR. 156/2023
privind repartizarea locuinței  din fondul locativ de stat situat în orașul Covasna, str.

Gara Mare, nr. 10

Intră în sala de ședințe dl Primar, Gyero Jozsef.

Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea vânzării, fără licitație publică, a unui teren de 978 mp
proprietate privată a Orașului Covasna, concesionat de către Cojan Gheorghe.

Dna Varga prezintă raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru  programe de dezvoltare economică – socială,  buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Fülöp: la stabilirea valorii în raportul de evaluare s-au folosit
date vechi. Din această cauză eu o să mă abțin de la vot. 

Dna Varga:  responsabilitatea  pentru datele  din raport  revine în  totalitate
evaluatorului. 

Dl Gazda: dar ați fost de acord cu dezlipirea terenului în 2 parcele.
Dl Fülöp: da, dar nu sunt de acord cu raportul de evaluare.
Dl Primar: aveți Dvs. o valoare concretă pentru teren?
Dl Fülöp: nu.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu  14 voturi ,,pentru” și un vot „împotrivă” (dl Fülöp
Csaba) după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 157/2023
cu privire la aprobarea vânzării, fără licitație publică, a unui teren de 978 mp
proprietate privată a Orașului Covasna, concesionat de către Cojan Gheorghe

    
Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre

cu privire la aprobarea angajării de muncitori zilieri în anul 2024.
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Dl Kopacz prezintă raportul de specialitate.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială,  buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Primar: acești muncitori zilieri lucrează și în perioada de iarnă
la Pârtia de Schi, nu doar vara.

Dna Lungu: sunt aceeași angajați sau sunt mereu noi?
Dl Primar: sunt aleși după specificul muncii. Un zilier nu poate lucra mai

mult de 90 de zile lucrătoare într-un an calendaristic.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 15 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 158/2023
cu privire la aprobarea angajării de muncitori zilieri 

în anul 2024

Diverse.
Dl Molnár: referitor la trecerea de pietoni care a fost desenată vizavi de

Centrul Cultural nu știu dacă a fost o idee foarte bună, copii alerg pe carosabil tot pe
lângă, un pic mai sus.

Dl  Primar:  pentru  realizarea  trecerilor  de  pietoni  este  nevoie  de  avizul
poliției. Așa am primit avizul de la poliție. Noi am dat șansa pietonilor să traverseze
regulamentar,  copii trebuie să fie mai atenți.  Am încercat să realizăm treceri noi
acolo unde era nevoie, să le vopsim pe cele existente. Cu această acțiune sper să
preîntâmpinăm măcar  un  accident,  atunci  acțiunea  este  de  folos.  Au mai  rămas
treceri nemarcate, continuăm anul viitor marcarea lor. În schimb am fost înștiințați
despre faptul că pe drumurile naționale și județene trecerile de pietoni trebuie dotate
cu iluminare asimetrică. Se pune întrebarea cum vom îndeplini această sarcină.

Dl  Neagovici:  am  văzut  treceri  de  pietoni  astfel  iluminate  la  Sfântu
Gheorghe.

Dl  Gazda se  interesează  dacă  cei  de  la  Apele  Naționale  au  terminat  cu
lucrările de reabilitare a zidurilor de sprijin.

Dl Viceprimar: ce au avut planificat pentru acest an au terminat.
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Dl  Gazda:  mulțumesc  în  numele  locutorilor  străzii  Gabor  Aron  pentru
băncile  și  coșurile  de  gunoi  montate  pe  stradă.  Totodată  vreau  să  atrag  atenția
executivului  asupra  faptului  că  se  aruncă  gunoiul  lângă  pârtia  de  schi  în  albia
pârâului. Vă rog să verificați.

Dl  Domaházi:  în  sfârșit  s-a  realizat  un  podeț  peste  pârâu  în  Chiuruș.
Mulțumesc pentru sprijin.

Dl Vatany: vă aduc aminte de situația bazinului de la Hotelul Montana, de
unde curge apa tratată în continuare.

Dl Viceprimar: am discutat cu domnul director, bazinul nu este automatizat,
când se umple ce este în plus iese afară. Revenim cu o adresă.

Dl Holoșpin: pe strada Gara Mare au mai rămas 2 arbori mari de salcâm
care deranjează inclusiv firele de curent. Vecinii întreabă dacă se pot tăia.

Dl  Viceprimar:  toaletăm  la  primăvară,  dacă  nu  este  necesar,  nu  tăiem
arborii.

Dl Primar: trebuie justificată tăierea unui arbor, dar o să verificăm situația.
Dl Neagovici: ursul în fiecare seară este în curtea Cardiologiei.
Dl Primar:  trebuie  să  sunați  la  112,  și  atunci  venim.  Am cerut  cotă  de

recoltare și cotă de precauție dar nu ni s-a alocat nici unul.
Dl Gazda: cu lucrările pe 11 străzi cum stăm?
Dl  Primar:  din  fericire  s-a  deblocat  situația  din  str.  Petofi  și  putem să

procedăm la recepția lucrărilor. Astăzi este termenul de judecată pentru cei 25%, dar
nu am putut să fiu prezent personal, oricum avem calitatea de intimați în proces. Să
sperăm că totul va fi  în ordine. Între timp am fost anunțat că am fost  convocați
pentru semnarea contractului de finanțare pe Saligny pentru DC 13. Anul acesta
terminăm cu cele 11 străzi.

Nefiind alte discuţii domnul Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 15.15.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
             JESZENOVICS ALBERT                               AL ORAȘULUI
COVASNA,

ENEA VASILICA
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	2. Proiect de hotărâre cu privire la rectificarea bugetului local al orașului Covasna pe anul 2023.

